



Dear sisters and brothers of Zone4!

We hope all of you had a relaxing summer and are back home safe and sound. We would like to welcome everybody, a new Zone 4 team is formed and ready to work. It took us a time to find out how we would present news and activities and decided to do this in the form of a newsletter. This Newsletter is in english and russian, thanks to Julija who translated the text and Ibu's message.

Highlights of the World Congress in Puebla

Zone4 meeting in Puebla:

On the 2nd of August the delegates and a lot of observers met for the Zone4 meeting. Ukraine, Russia, Israel, Germany, Moldavia, Austria, Lebanon, Greece and Norway were present. Robiyan, Harina gave a short overview of the last 4 years and Sofia was giving us a brief information about the budget. The agenda for the day was to test for the new Zone4 Rep and to go through different issues which were to be discussed at the delegation meetings of the WC. Informations about the outcome of the proposals will be posted at a later time.

The test with 2 candidates showed that **Farah Czwiernia** (Austria) will be the Zone4 representative for the coming 4 years. **Viktor Böhm** (Germany) who was tested as well will be part of the Zone4 team as coordinator, **Hubert Konrad** (Austria) who will manage the Finances and Julija Snezko (Lithuania) will be our translator and contact person for the russian speaking members. And so we are happy to announce that the Zonal4 team is ready to serve you!!

New Officers International

World Subud Association (WSA) chairman: **Elias Dumit**, Brazil

WSA Deputy chair: **Lucia Böhm**, Germany

WSA Executive: **Ismanah Schulze-Vorberg**, Germany

WSA Executive vice chair: **Anwar Ziesel**, Germany

WSA Treasurer: **Hilaria Dette**, Germany

International Helpers, Area 2 (Zones 3, 4, 5 & 6)

Arifin Konrad, Austria; **Sachlan Crona**, Sweden; **Sanderson Topham**, UK; **Dahliani Drejza**, Norway; **Olivia Brady**, South Africa; **Sharifah Roberts**, Scotland.

Subud Youth Activities International, Area 2 representatives

Marcus Vagany (HUN) and **Rhyana Blakely** (UK/SPAIN) - Coordinator for the reps of Area 1, Area2, and Area3 will be **George Demers** of Canada

Talk from Ibu Rahayu given for the World Congress

As Ibu Rahayu could not participate at the World Congress in Puebla, she recorded a talk in Indonesia for the congress. [**Proceed to the Talk**](#)

Organizational issues

New officers of the countries of Zone4:

Some of the Zone-countries will change, or had already changed their officers. Please let us know the name and email-adress of the new appointed, both committee and kedjiwaan officers.

Website www.subud-zone4.org

Ismanah from Subud Germany installed a Zone4 Website for the last Zone4 meeting in Wolfsburg. We would like to use this platform for information about our zone and thought that it would be great to have a segment for each country. What we would need to bring this in action are dates, pictures and some text, news, projects... and contact address of your country.

Please have a look and tell us what you would like to find on that website. www.subud-zone4.org

Host country of the next Zone4 Meeting

In Puebla we discussed about the host country for the coming Zone 4 meeting. **Norway, Greece, Lithuania and Hungary** were ready to talk to their committees and members. We know that Norway will have the AGM in mid of October. Lithuania already tested and told us that the outcome was not good for the coming year. But they are ready to think of it again in one or two years. Thank you Subud Lithuania!

Gyula Munkácsy from Subud Hungary wrote an email some days ago with the positive feedback that they **apply to host the Zone4 meeting next year**. Thank you, that is wonderful!

Subud Greece will have a group meeting at the end of September and they will let us know asap. Welcome Louisa Sofianopoulou being the new national chairperson of Greece!

Suggestions concerning the date for the upcoming Zon4 meeting

Zone4 helpers meeting:

At the meeting in Puebla Subud Austria suggested to have a second Zone4 helpers meeting in the coming year. There has been a good take up as many helpers reported a very useful outcome of the first one in Hungary. When would be the best time? Sure it will depend when we will have the Zone 4 meeting. Invited are all helpers and candidate helpers(Local, National and International).

Activities and projects in our Zone4:

One of the aims on which we want to focus the next 4 years is to bring the Subud WINGS - SICA, SDIA, SIHA and SESI more alive. We think of cross border exchange and support of activities and projects. Having in mind the next World congress in Germany we could imagine to develop some projects which could be presented there.

Good News and a start in this direction developed during the World congress in Mexico. **Konstantin, a member from Subud Russia was inspired by the idea to start SIHA** (Subud International Health Association) as a cross border process within our Zone4. He is a doctor himself and experienced in organizing business projects. Further details and information's will come soon. Though we already would like to ask the chairpersons of the countries to provide the members with that information so those who might be interested in the development of SIHA and wish to receive information from SIHA Zone 4, please submit their e-mails to the Zone committee.

Zone4 News:

Ukraine:

Subud Ukraine held their annual National Subud Congress on August 22-25, at the Cherkassy Subud House, see photo in front of the Subud house. 34 members came to this meeting from three groups. Rebekka writes, there were chaired impressions, pictures and tests from the Wolrd congress in Puebla and they had together dinner parties and barbeque as well.



Subud Russia National Congress: November 1st - 4th

All who want to see real Russia are welcome as well as those who want to spend some time in Moscow. Especial we would like to see SIHA people - all those who are interested in the development of that wing. Further Infos will come soon!

Hungary:

Subud Hungary selected a new National Committee.

Gyula Ormai - Chairman: gaszton0121@gmail.com

Edith Hidvégi – Secretary: hidvegiida@gmail.com

Gyula Munkácsy - treasurer: munkacsygy@gmail.com

Please send us your news and whatever you want to share with the Zone4.

We are happy to receive your ideas and your feedback!



Дорогие сестры и братья из 4 –ой зоны!

Надеемся, что все вы летом хорошо отдохнули и вернулись домой в целости и сохранности. Нам бы хотелось сказать вам «Добро пожаловать!» - новая команда 4–ой зоны сформирована и готова приступить к работе. Поразмышляв о том, каким образом доводить до вас новости и мероприятия, мы решили делать это в форме информационной рассылки.

Основные события Всемирного Конгресса в Пуэбле

Встреча 4–ой зоны в Пуэбле:

2 августа делегаты и немалое количество наблюдателей собрались на встречу 4– ой зоны. Были представлены Украина, Россия, Израиль, Германия, Молдова, Австрия, Ливан, Греция и Норвегия. Робиан и Харина представили краткий обзор последних 4–х лет, а София кратко проинформировала о бюджете зоны. Повестка дня предполагала тестирование для избрания новых представителей зоны и дискуссию по ряду вопросов, которые должны были обсуждаться на встречах делегатов Всемирного Конгресса. Информация о реализации предложенных проектов будет представлена позже.

Тестирование двух кандидатов показало, что Farah Czwiertnia (Австрия) станет представителем 4–ой зоны на предстоящие четыре года. Viktor Böhm (Германия), чью кандидатуру также тестировали, станет частью команды 4–ой зоны в качестве координатора, Hubert Konrad (Австрия) станет заниматься финансами и Юлия Снежко(Литва)будет нашим переводчиком и контактным лицом для русскоговорящих членов. Таким образом, мы рады сообщить, что команда 4–ой зоны – к вашим услугам!

Новые международные сотрудники:

Председатель Всемирной ассоциации Субуд (ВАС): Elias Dumit из Бразилии
Зам председателя ВАС: Lucia Böhm, Германия
Исполнительный председатель ВАС: Ismanah Schulze-Vorberg, Германия
Зам. исполнительного председателя ВАС: Anwar Ziesel
Казначей ВАС: Hilaria Dette, Германия

Международные помощники 2–го региона (Зоны 3, 4, 5 & 6):

Arifin Konrad, Австрия; Sachlan Crona, Швеция; Sanderson Topham, Англия; Dahliani Drejza, Норвегия; Olivia Brady, ЮАР; Sharifah Roberts, Шотландия.

Международные координаторы деятельности молодежи в Субуде и представители 2–ого региона:

Marcus Vagany, Венгрия и Rhyana Blakely, Англия/Испания.

Координатор представителей регионов 1, 2 и 3 - George Demers, Канада.

Беседы Ибу Рахаю, полученные на Всемирном Конгрессе:

Поскольку Ибу Рахаю не могла принять участие во Всемирном Конгрессе в Пуэбле, она записала беседу для конгресса в Индонезии. Перейти к беседе (это будет линк).

Организационные вопросы:

Новые сотрудники стран 4 – ой зоны:

В некоторых странах зоны будут заменены или уже заменены их сотрудники. Пожалуйста, сообщите нам имена и и-майлы вновь избранных, как со стороны комитета, так и кедживаана.

Вебсайт www.subud-zone4.org:

Исмана, член Субуда Германии, инсталлировала вебсайт 4–ой зоны для последней зональной встречи в Вольфсбурге. Нам бы хотелось использовать эту платформу для информирования о событиях в нашей зоне и полагаем, что было бы прекрасно иметь на ней отдельный сегмент для каждой страны. Все, что нам нужно, чтобы запустить этот проект - это даты, фотографии и некоторые тексты, новости, проекты...и контактная информация из вашей страны.

Пожалуйста, посмотрите и сообщите, чтобы бы вы хотели найти на вебсайте www.subud-zone4.org

Страна, в которой состоится следующая встреча 4–ой зоны:

В Пуэбле мы обсуждали вопрос о стране для предстоящей зональной встречи. Норвегия, Греция, Литва и Венгрия были готовы поговорить с их комитетами и членами. Нам известно, что в Норвегии их ежегодная встреча состоится в середине октября. Литва уже протестировала и сообщила нам, что получение для предстоящего года не было хорошим. Но они готовы подумать насчет этого в следующие год-два. Спасибо Субуду Литвы!

Gyula Munkácsy из Субуда Венгрии несколько дней назад прислала е-майл с положительным ответом. Они готовы провести встречу 4–ой зоны в следующем году. Спасибо, это просто замечательно!

Субуд Греции проведет встречу группы в конце сентября, и они незамедлительно сообщат нам о ней. Поздравляем Louisa Sofianoroulou в качестве нового председателя национального комитета Греции!

Вскоре последуют предложения относительно даты проведения предстоящей встречи 4–ой зоны:

Встреча помощников 4–ой зоны:

На встрече в Пуэбле Субуд Австрии предложил провести вторую встречу помощников 4–ой зоны в следующем году. Это было хорошее начинание, так как многие помощники сообщили о весьма полезных последствиях первой встречи в Венгрии. Когда это лучше всего сделать? Несомненно, это будет зависеть от того, когда состоится встреча 4–ой зоны. Приглашаются все помощники и кандидаты в помощники (групповые, национальные и международные).

Деятельность и проекты в нашей зоне:

Одна из целей, на которой мы хотим сфокусироваться в течение следующих 4 лет – это вдохнуть в крылья Субуда - SICA, SDIA, SIHA и SESI - больше жизни. Мы думаем о неограниченном взаимобмене и поддержке активностей и проектов. Имея в виду следующий Всемирный конгресс в Германии, мы могли бы поспособствовать развитию некоторых проектов, которые могут быть там представлены.

Хорошие новости и начало работы в этом направлении имели место быть во время Всемирного конгресса в Мексике. Константин, член Субуда России, вдохновился идеей запуска SIHA (Международная субудская ассоциация здоровья) как межгосударственного процесса внутри

4-ой зоны. Он врач по профессии и у него есть опыт в организации бизнес-проектов. Дальнейшая информация и подробности должны быть скоро представлены. Мы хотели бы уже сейчас попросить председателей стран донести эту информацию до членов, так чтобы те, кто может быть заинтересован в развитии SIHA и хотел бы получать информацию от SIHA 4-ой зоны, представили свои e-майлы в комитет зоны.

Новости 4 – ой зоны

Украина:

Субуд Украины провел свой ежегодный национальный конгресс 22-25 августа в Субуд-доме в Черкассах, см. фото напротив Субул-дома. 34 члена прибыли на эту встречу из трех групп. Ребекка пишет, что во время встречи они делились впечатлениями со Всемирного конгресса в Пуэбле, показывали фотографии и делали тесты. Также проводились совместные обеды и барбекю.



Венгрия:

Субуд Венгрии избрал новый национальный комитет.

Gyula Ormai - председатель: gaszton0121@gmail.com

Edith Hidvégi – секретарь: hidvegiida@gmail.com

Gyula Munkácsy – казначей: munkacsygy@gmail.com

Пожалуйста, присылайте нам ваши новости и все, чем вы хотите поделиться с 4 – ой зоной. Мы будем счастливы получить ваши идеи и отзывы.

С любовью,

Команда вашей 4-ой зоны